

PACE co-rapporteurs for the monitoring of Ukraine to visit Yulia Tymoshenko

Strasbourg, 11.05.2012 – Mailis Reps (Estonia, ALDE) and Marietta de Pourbaix-Lundin (Sweden, EPP/CD), co-rapporteurs of the Parliamentary Assembly of the Council of Europe (PACE) for the monitoring of Ukraine, will visit former Prime Minister Yulia Tymoshenko in Kharkiv on 16 May, as well as meeting her lawyers. They will also talk to the lawyers of the imprisoned former government ministers, Yuriy Lutsenko and Valeriy Ivashchenko.

These meetings will be held during a monitoring visit by the co-rapporteurs (15-17 May), the purpose of which is to assess the implementation of PACE [Resolution 1862 \(2012\)](#) on the functioning of democratic institutions in Ukraine.

In Kyiv, Ms Reps and Ms de Pourbaix-Lundin are due to meet the President of the Republic Viktor Yanukovich, the parliamentary committee responsible for the implementation of Resolution 1862 (2012), the General Prosecutor, representatives of political parties and the Ukrainian delegation to PACE. They will also meet local government and NGO representatives in Kharkiv.

The co-rapporteurs previously travelled to Kyiv for a monitoring visit on 27-29 March 2012, following which they made [a statement](#).

Les co-rapporteuses de l'APCE pour le suivi de l'Ukraine rencontreront Yulia Timoshenko

Strasbourg, 11.05.2012 – Mailis Reps (Estonie, ADLE) et Marietta de Pourbaix-Lundin (Suède, PPE/DC), co-rapporteuses de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE) pour le suivi de l'Ukraine rencontreront le 16 mai prochain à Kharkiv, l'ancien Premier Ministre Yulia Timoshenko, ainsi que ses avocats. Elles s'entretiendront également avec les avocats des anciens membres du gouvernement emprisonnés, Iouri Loutsenko et Valeri Ivachtchenko.

Ces rencontres auront lieu dans le cadre d'une visite de suivi des co-rapporteuses (15-17 mai), dont l'objectif est d'évaluer la mise en oeuvre de la [Résolution 1862 \(2012\)](#) de l'APCE sur le fonctionnement des institutions démocratiques en Ukraine.

A Kyiv, Mme Reps et Mme de Pourbaix-Lundin devraient rencontrer le Président de la République, Victor Yanukovich, la commission parlementaire en charge de la mise en oeuvre de la résolution 1862 (2012), le procureur général, des représentants de partis politiques ainsi que la délégation ukrainienne auprès de l'APCE. Les co-rapporteuses rencontreront aussi des représentants des autorités locales et des ONG à Kharkiv.

Les co-rapporteuses s'étaient rendues précédemment à Kyiv pour une visite de suivi du 27 au 29 mars 2012. Elles ont fait [une déclaration](#) à l'issue de cette visite.



The Assembly brings together 318 members from the national parliaments of the 47 member states.
President: Jean-Claude Mignon (EPP/CD) - Secretary General of the Assembly: Wojciech Sawicki.
Political groups: EPP/CD (Group of the European People's Party); SOC (Socialist Group);
EDG (European Democrat Group); ALDE (Alliance of Liberals and Democrats for Europe);
UEL (Group of the Unified European Left).